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[Arbejdsministeren] 

til ATP-loven gav den daværende arbejdsmi- 
nister under et samråd tilsagn om at søge en 
løsning på problemet med ligestilling mellem 
mænds og kvinders ret til efterladtepension 
under ATP. Jeg kan derom nærmere henvise 
til den af folketingets arbejdsmarkedsudvalg 
afgivne tillægsbetænkning af 25. maj 1977 
vedrørende lovforslag nr. L 166 i folketings- 
samlingen 1976-77. 

Nærværende lovforslag fremsættes til op- 
fyldelse heraf. Forslaget er udformet således, 
at de nugældende regler om enkepension 
blot udvides til også at omfatte enkemænd. 
Dette er ensbetydende med, at der kun bliver 
tale om en stærkt betinget og begrænset 
ATP-ægtefællepension på samme måde, som 
det hidtil har været tilfældet for enkepensi- 
ons vedkommende. 

Med hensyn til anbringelse af ATPs mid- 
ler i aktier er ordningen den, at der efter 
ATP-lovens § 26, stk. 4, gælder en dobbelt 
grænse, dels den såkaldt »generelle« grænse 
for, hvor stor en del af ATPs midler der må 
anbringes i aktier, fast ejendom og investe- 
ringsforeninger og -aktieselskaber, dels den 
»specielle« grænse for, hvor stor en del af 
midlerne der må anbringes i det enkelte sel- 
skabs aktier. ATPs bestyrelse foreslog begge 
grænser forhøjet fra 15 pet. til henholdsvis 25 
pet. og 20 pet. i den indstilling, som bestyrel- 
sen afgav i foråret 1977 om ændringer i 
ATP-loven. I det af regeringen fremsatte lov- 
forslag medtoges dog kun forslaget om for- 
højelse af den »generelle« grænse, og ATP 
kan således efter ændringsloven af 2. juni 
1977 anbringe 25 pet. af sine midler i aktier 
m. v. Af hensyn til muligheden for en øget 
anbringelse af ATPs midler i aktier finder 
regeringen det nu ønskeligt, at også den 
»specielle« grænse for anbringelse af ATPs 
midler i det enkelte selskabs aktier forhøjes. 

Jeg vil gerne fremhæve, at de foreslåede 
ændringer bygger på en enig indstilling fra 
ATPs bestyrelse, der -  bortset fra formanden 
-  består af repræsentanter for arbejdsmarke- 
dets parter. Hvad særlig angår forslaget om 
forhøjelse af den »specielle« grænse fra 15 
pet. til 20 pet., var dette forslag som nævnt 
med i den oprindelige indstilling fra ATPs 
bestyrelse, og bestyrelsen har nu bekræftet 
sin indstilling herom. 

Hermed vil jeg anbefale lovforslaget til 
tingets velvillige behandling. 

Tove Jørgensen (DKP): 
Jeg skal herved fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om forbed- 

ring af  pensionisternes boligforhold. 
(Beslutningsforslag nr. B 47). 
Jeg' skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Tyroll (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om udarbej- 

delse af pensionsreform. 
(Beslutningsforslag nr. B 48). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, som ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændring af  lov om byg- 
ningsfredning. 

(Lovforslag nr. L 122. Fremsat 6/12 77. 
Første behandling 10/1 78. Anden behand- 
ling 17/1 78f. 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling, 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 124 stemmer. 

Formanden; 
Lovforslaget vi-nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Første behandling afi 
Forslag til folketingsbeslutning om boykot 

af økonomiske aktiviteter i Den sydafrikanske 
Republik [af Gert Petersen (SF) m. fl.]. 


